
PROTOKÓŁ NR XX/12 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 20 lutego 2012 r. 
 
Sesja trwała od godz. 13.35 do godz. 14.55. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Halina Wiśniewska - Kierownik Ref. OZ, 
· Łukasz Prośniewski - Kierownik Ref. RGO, 
· Waldemar Kardasz - Radca prawny, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza –  Pana Grzegorza Ambroziaka, 
Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Skarbnika i Sekretarza Gminy, 
Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, 
Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady 
Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 
Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
  
Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 15 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu na 2012 rok, 
b) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie, 
c) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 2012-

2015, 
d) organizacji wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych przez 

Gminę Żychlin. 
4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń osiągniętych w 2011 r. przez 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach                         
i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin. 
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5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie Protokołu Nr XVIII/12 z dnia 23 stycznia 2012 r. i Protokołu Nr XIX/12 z dnia         

3 lutego 2012 r. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady  -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
Zofia Pilarska – zwróciła się z zapytaniem do Przewodniczącej Rady, czy rodzice dzieci 
uczęszczających do szkoły w Śleszynie i osoby zainteresowane będą mogli zabrać głos               
w punkcie 3 podpunkt „b” porządku obrad przed głosowaniem dotyczącym podjęcia uchwały 
w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie. 
 
Waldemar Kardasz – Radca prawny – zgodnie ze Statutem Gminy Żychlin – inne osoby 
mogą zabierać głos każdorazowo za zgodą Rady.  
 
Zofia Pilarska – zgłosiła wniosek formalny i wniosła o wyrażenie zgody przez Radę na 
zabranie głosu i przedstawienie opinii przez rodziców i osoby zainteresowane zamiarem 
likwidacji szkoły podczas dyskusji w punkcie 3 porządku obrad podpunkt „b” po odczytaniu 
opinii przez Przewodniczących Komisji Rady tj. przed głosowaniem nad projektem uchwały w 
sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie.                                                                                                                              
 
Waldemar Kardasz – według jego opinii, jeśli w  sprawie szkoły w Śleszynie wypowie się 
przedstawiciel rodziców, to można dopuścić głos w dyskusji. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – to nie jest tak, że dziś Rada podejmie 
uchwałę i nikt nie będzie mógł zabrać głosu w tym temacie. Ta uchwała, jeśli dziś zostanie 
podjęta otworzy cały proces związany z konsultacjami społecznymi. Myśli, że każdy rodzic 
będzie mógł wypowiedzieć swoje zdanie podczas spotkań z rodzicami, które będą odbywały 
się w szkole. Potrzebna jest uchwała tzw. intencyjna, aby rozpocząć proces likwidacyjny 
szkoły. Jeśli rodzice mają dziś jakieś stanowisko w tej sprawie, mogą je przedstawić. Ma 
propozycję, aby po podjęciu tej uchwały, ustalić termin spotkania, wówczas rodzice będą 
mogli przedstawiać wszystkie swoje zapytania. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku radnej Pani Zofii Pilarskiej 
dotyczący zabrania głosu przez przedstawiciela rodziców w sprawie zamiaru likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Śleszynie. 
 
Za wnioskiem, aby przedstawiciel rodziców mógł zabrać głos w punkcie dotyczącym zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie głosowało - 15 radnych, 
„przeciw”       -   0 radnych, 
„wstrzymało się”      -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę. 
 
Małgorzata Ślęzak – Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Śleszynie 
– zapytała, czy są już określone terminy spotkań z rodzicami? Rodzice są bardzo 
zniecierpliwieni tą sytuacją, pogłoski o likwidacji szkoły grążą od grudnia, a nadal nie ma 
potwierdzenia w tej sprawie. 
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Grzegorz Ambroziak – dopiero, gdy zostanie podjęta uchwała intencyjna, może być 
rozpoczęty proces konsultacji z rodzicami. Jeśli Rada podejmie dziś tę  uchwałę, rodzice 
mogą chwile zaczekać w celu ustalenia konkretnego terminu spotkania. 
 
Henryk Zajkowski – Sołtys Sołectwa Czesławów – zapytał, co będzie dalej ze Spółką 
Wodną, czy powstanie nowa spółka. Gdy roznosił nakazy podatkowe, mieszkańcy 
informowali go, iż zastanawiają się nad przeniesieniem opłat do spółki wodnej w Bedlnie. 
Awaria oświetlenia ulicznego – około 1,5 miesiąca temu zgłosił do naprawy awarię 
oświetlenia ulicznego w Drzewoszkach Małych. Do tej pory nie dokonano naprawy. 
Poinformował, że wcześniej kilkakrotnie dokonywano już naprawy, ale po 2-3 dniach od 
naprawy znów oświetlenia nie było. 
 
Grzegorz Ambroziak – spółka wodna nie jest zadaniem własnym gminy, jest to zadanie 
Starostwa. Jednak ze względu na to, że jest to bardzo ważne dla naszych mieszkańców, 
umówił się z Panią Agnieszką Szałamacha i przedstawicielami Zarządu spółki na spotkanie, 
na którym będzie rozważana kwestia spółki. Nad sytuacją prawną spółki pracuje radca 
prawny – Pani Iwona Śmietanka, która sprawdza możliwości prawne w zakresie dalszego 
postępowania ze spółką. Gdy będą już konkretne ustalenia w sprawie spółki, informacje                 
o tym otrzymają sołtysi. 
Oświetlenie uliczne – na ten czas nie może być mowy o naprawie oświetlenia, gdyż gmina 
nie podpisała umowy na konserwację oświetlenia ulicznego. 
Temat oświetlenia może być do realizacji dopiero po podpisaniu przez gminę umowy na 
konserwację oświetlenia ulicznego. Jeśli do naprawy danej latarni firma przyjeżdża kilka 
razy, robi to na swój koszt, gmina ponosi koszt takiej naprawy tylko raz. 
 
Zofia Pilarska – korzystając z obecności radnych powiatu wnioskuje, aby poinformować 
sołtysa o planowanej sprzedaży nieruchomości po Ośrodku Zdrowia, która znajduje się na 
terenie Śleszyna. Prosi, aby poinformować o terminie przetargu na tę nieruchomość                               
i warunkach przystąpienia do przetargu.  
 
 
Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu na 2012 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
na 2012 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok  
głosowało   - 15 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/95/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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b) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Śleszynie. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Oświaty (3 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się”), Komisja Rozwoju                     
(4 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja Rewizyjna (3 głosami „za”, przy                
1 „wstrzymującym się”), Komisja Rolna (2 głosami „za” przy 1 „przeciw”, 1 „wstrzymującym 
się”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Śleszynie. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zabrał głos w sprawie projektu uchwały 
dotyczącej zamiaru likwidacji szkoły w Śleszynie – jest szereg aspektów, o których możemy 
dyskutować - finansowych, technicznych, ale podstawą jest dobro dziecka. Jest to pierwsza      
i najważniejsza sprawa. 
Decyzja o zamiarze likwidacji szkoły nie jest dla niego łatwa. W poprzedniej kadencji był 
jednym z obrońców tej szkoły. W latach 2008-2009 było jeszcze więcej dzieci, około 50, 
później 43, zatem decyzja o likwidacji była odciągana w czasie. Teraz nadszedł taki czas, że 
jest przekonany iż nie ma innego wyboru.  
Przypomina, że dzisiejsza uchwała nie jest tą uchwałą, która zakończy procedurę, ale ją 
dopiero rozpocznie. 
Podstawowe czynniki, które spowodowały przygotowanie takiej uchwały, to: 
1. fundamentalna zmiana prawa, w tym nowa ustawa o finansach publicznych, która 

wprowadza między innymi regułę wypracowania nadwyżki operacyjnej oraz regułę 
wydatkową, ustawa ta wprowadza filozofię drastycznego oszczędzania. 
Fundamentalna zmiana prawa jest wynikiem recesji i rosnącego długu publicznego 
państwa, co spowodowało wprowadzenie nowej ustawy o finansach publicznych. Znaczną 
część odpowiedzialności przerzucono na samorządy mimo, że zadłużenie wszystkich 
samorządów stanowi jedynie 7% wartości.  
Wprowadzono restrykcyjne zapisy dotyczące indywidualnych wskaźników dla gmin, przez 
co gminy muszą szukać oszczędności. Samorządy obowiązuje reguła wypracowywania 
nadwyżki operacyjnej oraz narzucona reguła wydatkowa, z której wynika obowiązek 
podejmowania trudnych decyzji, szukania oszczędności we wszystkich dziedzinach 
funkcjonowania.  

2. niż demograficzny 
Od kilku lat mamy niż demograficzny. Obecnie w roku szkolnym 2011/2012 do szkoły          
w Śleszynie uczęszcza 26 uczniów. Według danych demograficznych obwodu tej szkoły, 
powinno uczęszczać 45 uczniów, a więc 19 uczniów realizuje obowiązek szkolny w innych 
szkołach, w tym i poza terenem naszej gminy. Zatem część rodziców już sama podjęła 
taką decyzję, nie czekając na decyzję samorządu w sprawie zamiaru likwidacji placówki.  

3. rosnące wydatki w oświacie 
Rosnące wydatki w systemie oświaty związane są m.in. z regulacjami płac, wzrostem 
stawki składki rentowej, innymi podwyżkami związanymi z utrzymaniem obiektu. 
Subwencja, jaką otrzymujemy z budżetu państwa na funkcjonowanie oświaty wynosi 4,9 
mln zł. Gmina łącznie na utrzymanie szkół wydaje ponad 8 mln zł, w tym ponad 3 mln zł 
rocznie dokłada własnych środków. Subwencja oświatowa nie jest wystarczająca na 
utrzymanie szkół. 
Istotnym elementem jest dopłata do utrzymania poszczególnych placówek. W 2012 r. 
najmniejsza dopłata, tylko 28% poza subwencją będzie w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym. W innych szkołach będą to dopłaty na poziomie: 
- 35% w Gimnazjum, 
- 44% w Szkole Podstawowej Nr 1, 
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- 47% w Szkole Podstawowej w Grabowie i w Liceum, 
- ponad 70% w Szkole Podstawowej w Śleszynie. 
Kolejnym ważnym czynnikiem jest utrzymanie 1 ucznia w poszczególnych placówkach. 
Niestety utrzymanie 1 ucznia w szkole w Śleszynie jest również na bardzo wysokim 
poziomie. 

4. priorytety inwestycyjne. 
Inwestowaliśmy w obiekt Szkoły Podstawowej w Grabowie oraz w obiekt Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego przy ul. Żeromskiego. Szkoła w Grabowie ulokowana jest w 
stosunkowo młodym budynku, przed dwoma laty wyposażyliśmy ją dodatkowo w 
nowoczesną salę sportową. W ubiegłej kadencji forsował pomysł budowy sali sportowej 
przy tej szkole, był przez niektórych radnych krytykowany, że ponad 1 mln zł wydamy na 
budowę sali przy szkole, do której uczęszcza 100 dzieci. Próbowano negować tę 
inwestycję.  

5. bezpieczeństwo użytkowników, a więc zarówno dzieci, jak i nauczycieli. 
Szkoła w Śleszynie znajduje się w budynku o coraz gorszym stanie technicznym, nakłady 
finansowe na modernizację zabytkowego obiektu byłyby bardzo duże. Musielibyśmy 
sprostać wymogom konserwatorskim, głównie w zakresie wykonania nowego dachu. 
Trzeba powiedzieć wprost, że nie będzie gminy stać na taką modernizację obiektu, ani w 
tym roku, ani w latach następnych. Budynek wymaga generalnego remontu dla 
osiągnięcia nie tylko wysokich standardów placówki oświatowej, ale przede wszystkim 
bezpieczeństwa użytkowników. 

Ze względu na wszystkie wymienione czynniki jest przekonany, że musimy dyskutować                   
o likwidacji szkoły w Śleszynie. Jeszcze w latach 2008-2009 poziom dofinansowania do tej 
szkoły był 50-55%, dziś poziom dofinansowania wynosi ponad 70%.  
Ta zmiana ma wpłynąć na dobro dzieci. Sądzi, że nowocześniejsze i lepiej wyposażone                   
i dydaktycznie i sportowo są obiekty w Grabowie i w Zespole Szkolno-Przedszkolnym. Będą 
dawały dzieciom możliwość rozwijania i kształtowania pasji, będą uczyły się w bezpiecznych 
warunkach. Uważa, że nie będzie problemu z dowozem dzieci. W jego przekonaniu dzieci na 
tej zmianie nie stracą. 
W czasie konsultacji będzie starał się przekonać rodziców, że taka zmiana będzie dobra dla 
dzieci.  
 
Agnieszka Muras – rozumie argumenty Pana Burmistrza. Zapytała, co będzie z lokatorami, 
którzy zamieszkują w budynku szkoły? 
 
Grzegorz Ambroziak – podstawową sprawą jest dobro dzieci. W sytuacji, gdy obiekt miałby 
być pusty, wówczas będziemy decydować co z tym obiektem zrobić, a więc czy przeznaczyć 
go na wynajem, czy sprzedać i zapewnić inne mieszkania lokatorom. Decyzję                               
o przeznaczeniu budynku będziemy podejmować dopiero, gdy zostanie podjęta uchwała        
o likwidacji szkoły. Na pewno lokatorzy nie zostaną skrzywdzeni, jeśli będzie taka potrzeba, 
to gmina zapewni im odpowiednie mieszkania. 
 
Agnieszka Muras – mieszkańcy obawiają się, aby nie powtórzyła się sytuacja taka, jak                     
z budynkiem po starej szkole w Śleszynie.  
 
Grzegorz Ambroziak – na pewno do takiej sytuacji nie dojdzie. 
 
Małgorzata Ślęzak – rodzice są przeciwni likwidacji szkoły w Śleszynie i takie jest nasze 
stanowisko. Będą walczyć o szkołę. 
 
Izabela Polańczyk – Pan Burmistrz twierdzi, że wiele dzieci odeszło ze szkoły w Śleszynie 
do innych szkół. Zwróciła uwagę, że nikt nie zapytał się rodziców, dlaczego zabrali swoje 
dzieci do innych szkół, co było tego powodem. Co zrobiła Pani Dyrektor, aby zatrzymać te 
dzieci.  
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Grzegorz Ambroziak – rodzice decydują o tym, gdzie posłać dziecko do szkoły. Gmina 
robiła wiele inwestycji w bardziej licznych szkołach, na jeszcze jedną inwestycję czeka 
Zespół Szkół. 
Nie jest w stanie obiecywać rodzicom, że gmina kiedykolwiek będzie miała takie środki, aby 
wykonać generalny remont budynku szkoły w Śleszynie, aby zachęcić dzieci do 
uczęszczania do tej szkoły. 
Pierwsze rozmowy sprawie szkoły w Śleszynie faktycznie podejmowane były już dużo 
wcześniej. Nie ukrywał tego, że takie zamiary były w sprawie szkoły, ale formalnie dopiero 
teraz rozpocznie się dyskusja. Miał niekiedy zapytania, czy jeśli szkoła zostanie 
zlikwidowana, to czy wszystkie dzieci z danej klasy będą mogły się uczyć w jednej klasie 
innej szkoły. Było to konsultowane z dyrektorami innych szkół, że taka możliwość będzie. 
 
Zofia Pilarska – argumenty Pana Burmistrza są zasadne, ale jeśli Rada podejmie dziś 
uchwałę, to według niej nie będzie już odwrotu, w związku z tym chciałaby zabrać głos w tej 
sprawie: 
„W poprzedniej kadencji Rady Miejskiej powstał zamysł likwidacji szkoły w Śleszynie. Część 
radnych, mieszkańców miasta uważała, że jest to zasadne ze względu na koszty 
ekonomiczne funkcjonowanie tej placówki. Przeciwne stanowisko prezentował inny radny 
miejski, który nazwał pomysł likwidacji szkoły „totalną bzdurą”. Stwierdził jednocześnie             
i dobitnie, że przedszkola, szkoły, dom kultury, czy biblioteka, to nie jest koszt, który można 
rozpatrywać w kategorii strat. To nie jest marnotrawstwo publicznych pieniędzy, ale 
inwestycja w przyszłość młodego wiejskiego pokolenia, to najważniejsza inwestycja w nasze 
dzieci i wnuki. Jego pogląd podzielała większość radnych miejskich i wiejskich oraz Pan 
Burmistrz. Dzisiaj stajemy przed bardzo trudną decyzją, bo wiemy lepiej od rodziców, gdzie 
ich dzieci mogą chodzić do szkoły i przedszkola. 
Szanowni Państwo Radni, czy to nie jest nadużycie decyzji? Czy tak ma wyglądać 
demokracja XXI wieku? Broniłam i nadal chcę bronić dorobku pokoleń, nie wszystko da się 
przełożyć na pieniądze. Likwidacja szkoły wiąże się, jak wszyscy wiemy, z zanikaniem życia 
kulturalnego w danym środowisku. Pozbawiono nas Ośrodka Zdrowia, co uderzyło 
bezpośrednio w ludzi najstarszych, potrzebujących pomocy medycznej, wsparcia i opieki.           
A teraz kolejny atak, chce się uderzyć w tych najmłodszych, którzy nie mają prawa głosu. 
Opinia sołectwa Śleszyn i okolicznych mieszkańców wsi, których dzieci uczęszczają do 
naszej skromnej, ale ciepłej, przyjaznej i wesołej w ocenie dzieci placówki, powinna być dla 
radnych, a w szczególności radnych wiejskich i dla Komisji Oświaty najważniejsza. 
Społeczność lokalna, którą reprezentuję płaci podatki na utrzymanie naszej gminy i nie 
oczekuje cudownych warunków życia. Nic za wszelką cenę, ponieważ nie można naprawiać 
finansów miasta i gminy kosztem uczniów. 
Zdając sobie sprawę z faktu, że gmina dopłaca środki finansowe do naszej szkoły, dopłaca 
także do wszystkich placówek oświatowych, bo to jest inwestycja, to jest kapitał, który w 
przyszłości się zwróci.  
W kwestii budynku obecnej placówki, obawiam się, że podzieli smutny los budynku dawnej 
szkoły. Ponadto zapewnienie trzem lokatorom ogrzewania i nadzór obiektu będzie wiązać się 
z kolejnymi dodatkowymi kosztami. Na dzień dzisiejszy – nie wiemy jakimi. Sprawa zwrotu 
budynku właścicielowi nie jest do końca rozstrzygnięta. Natomiast ewentualne przekazanie 
budynku w przypadku likwidacji szkoły, zmusi gminę do zabezpieczenia lokatorom                        
3 mieszkań o nie niższym standardzie. 
Śmiem twierdzić, że likwidacja naszej placówki nie obniży tzw. kosztów oświatowych, tylko  
je podniesie. 
Dlatego, Szanowni Państwo Radni, miejcie tego świadomość i przyjmijcie odpowiedzialność 
za głos w sprawie, bo w przyszłości może być już za późno. Kończąc moją wypowiedź, 
apeluję do Państwa i proszę o rozwagę w podjęciu decyzji w tak ważnej sprawy dla mnie                
i lokalnej społeczności wiejskiej. To przecież oni udowodnili, że rzeczywiście szkoła                       
w Śleszynie jest miejscem przyjaznym dla dzieci i rodziców. Ta szkoła, to nie tylko 
bezpieczna przystań, a przede wszystkim miejsce, które daje kolejnym już pokoleniom dzieci 
podstawy do samodzielnego funkcjonowania i aktywnego uczestnictwa w życiu społecznym                    
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i kulturalnym. Mam nadzieję, że z takim poparciem społecznym, będzie pracować najlepiej, 
jak potrafi przez następne kolejne lata, aby nie zawieść pokładanych nadziei.”   
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła 5-minutową przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Śleszynie. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Śleszynie głosowało  - 10 radnych, 
„przeciw”  -   1 radny, 
„wstrzymało się” -   4 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/96/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 
2012-2015, 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Opieki nad Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 2012-2015. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 
2012-2015. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 2012-2015. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 
Zabytkami dla Gminy Żychlin na lata 2012-2015 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/97/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 

d) organizacji wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych 
przez Gminę Żychlin. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi 
finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Żychlin. 
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OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych przez 
Gminę Żychlin. 
 
Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy Żychlin – poprosiła, aby w uzasadnieniu do uchwały 
dopisać zdanie o następującej treści: 
„Obsługa administracyjna i organizacyjna szkół i przedszkoli prowadzona jest przez 
pracowników zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Żychlin.” 
Jest to istotne z punktu widzenia zapisu art. 5 ustawy o systemie oświaty. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie organizacji 
wspólnej obsługi finansowej szkół i przedszkoli prowadzonych przez Gminę Żychlin ze 
zmianami wskazanymi przez Panią Skarbnik w uzasadnieniu. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej szkół i 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Żychlin ze zmianami głosowało  - 15 radnych, 
„przeciw”         -   0 radnych, 
„wstrzymało się”        -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/98/12 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń osiągniętych w 2011 r. 
przez nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach               
i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Wszystkie Komisje przyjęły sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 
osiągniętych w 2011 r. przez nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin. 
 
Do przedłożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń osiągniętych w 2011 r. przez nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Żychlin. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski zostały udzielone w punkcie 2. „Zapytania i wolne 
wnioski.” 
 
 
Do p-tu 6. Sprawy różne. 
 
Irena Klimczak – Sołtys sołectwa Budzyń – poprosiła o obcięcie gałęzi drzew na ul. 
Żeromskiego. 
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Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zaproponował, aby spotkanie                          
z rodzicami dzieci ze Szkoły Podstawowej w Śleszynie odbyło się w poniedziałek 27 lutego 
2012 r. o godz. 16.00 w budynku szkoły. 
 
Rodzice wyrazili zgodę na proponowany termin spotkania. 
 
 
Do p-tu 7. Przyjęcie Protokołu Nr XVIII/12 z dnia 23 stycznia 2012 r. i Protokołu                 
Nr XIX/12 z dnia 3 lutego 2012 r. 
 
Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 
 
1. Za przyjęciem Protokołu Nr XVIII/12 z dnia 23 stycznia 2012 r.  

głosowało  -  15 radnych, 
„przeciw”  -    0 radnych, 
„wstrzymało się” -    0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
2. Za przyjęciem Protokołu Nr XIX/12 z dnia 3 lutego 2012 r.  

głosowało  -  15 radnych, 
„przeciw”  -    0 radnych, 
„wstrzymało się” -    0 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
 
Do p-tu 8. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział     
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XX Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
                                                                                     Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                              /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 


